
 رشد قارچ گونه اپلیکیشن های طلا
چه کسی مسئول است؟

مدتی اســت تبلیغات محیطــی اپلیکیشــن های مرتبط با 
طلا،تمام بزرگراه ها وخیابان های تهران و دیگر شــهرها را به 
تســخیر خود درآورده، این روزها این تبلیغات بطور مرموز و 
مشکوکی رشد قابل  توجهی داشته و معلوم نیست چه کسی 
مسئول نظارت بر این اپلیکیشن هاست؟ وزارت صمت،بانک 
مرکــزی ،پلیس فتــا، اتحادیه طلا و جواهــر، یا...به هرحال 
مردم، هم نگران و هم ســردرگم هســتند کــه نکند بازهم 

کلاهبردان فضای مجازی میداندارشده اند؟! 
این افزایش در حقیقت نتیجه ی ترکیبی از عوامل اقتصادی، 
فناوری و فرهنگی اســت که به مــوازات هم حرکت کرده و 
دنیای ســرمایه گذاری را متحول کرده اند. در این فرصت به 
بررسی دلایل، مزایا و چالش های این روند خواهیم پرداخت.

الف( دلایل رشد اپلیکیشن های طلا
افزایش تقاضا برای سرمایه گذاری امن؛ در دوران ناامنی های 
اقتصادی و نوســانات بازار، طلا به عنــوان یک دارایی امن 
شناخته می شــود. افراد به دنبال راه هایی برای محافظت از 
سرمایه های خود هســتند و اپلیکیشن های طلا این فرصت 

را فراهم می کنند.
دسترس پذیری آسان؛ اپلیکیشــن های طلا، خرید و فروش 
طلا را آســان کرده و به کاربران اجازه می دهند تا به راحتی 

و در هر زمان و مکانی به این بازار دسترسی داشته باشند.
آگاهی بیشــتر در مورد سرمایه گذاری؛ با افزایش تحصیلات 
و آگاهی اقتصادی، افراد بیشــتری به سرمایه گذاری در طلا 
علاقه مند شــده اند. این موضوع به رشــد اپلیکیشــن هایی 
ارائــه می دهــد،  را  و مشــاوره های لازم  اطلاعــات   کــه 

کمک کرده است.
ب( چالش ها و نگرانی ها

نبود شــفافیت و اعتبار؛ برخی از اپلیکیشــن ها ممکن است 
فاقد مجوزها و اعتبار لازم باشــد و کاربران باید با احتیاط از 

آن ها استفاده کنند.
نوســانات بازار؛ قیمت طلا تحت تأثیر عوامل متعددی قرار 
دارد و معامــلات آنلاین می تواند منجــر به اقدامات فوری و 

تصمیمات غیرمنطقی شود.
مســائل امنیتی؛ با افزایش استفاده از اپلیکیشن ها، نگرانی ها 
در مــورد امنیــت اطلاعــات و ســرمایه کاربــران افزایش 
یافته،هکرهــا و نقص هــای امنیتی می توانــد عواقب جدی 

داشته باشد.
اپلیکیشــن های ســرمایه گذاری طلا در خــط مقدم دنیای 
دیجیتال اســت و با وجود مزایای متعدد، آســیب پذیری ها 
و خطــرات جدی نیــز دارد. در اینجا به بررســی مضرات و 

کلاهبرداری ها در این زمینه می پردازیم.
1- کلاهبرداری های مالی

 اپلیکیشن های جعلی؛ برخی از اپلیکیشن هایی که در بازار 
موجود اســت، در واقع کلاهبرداران هســتند که هدفشان 
سرقت سرمایه کاربران است. آن ها می توانند به راحتی خود 
را به عنوان یک پلتفرم معتبر معرفی کنند و اعتماد کاربران 

را جلب کنند.
 مبلغــان غیرمعتبر؛ بعضی از اپلیکیشــن ها ممکن اســت 
دارای مبلغان و مشــاوران غیر مجاز باشــند که توصیه های 
ســرمایه گذاری نادرســت به کاربران می دهند، که می تواند 

منجر به ضررهای جدی مالی شود.
2- مسائل امنیتی و حریم خصوصی

 تهدیدات ســایبری؛ اســتفاده از اپلیکیشن های آنلاین به 
خطرات سایبری مختلف منجر می شود. هکرها می توانند به 
اطلاعات شخصی و مالی کاربران دسترسی پیدا کنند و این 

اطلاعات را مورد سوء استفاده قرار دهند.
3- نوسانات و بی ثباتی در بازار

 نوســانات قیمت طلا؛ ســرمایه گذاری در طلا همچنان با 
نوســانات شدید قیمت همراه اســت. اپلیکیشن ها می توانند 
به خرید و فروش های غیرضروری و ســریع منجر شــود که 

می تواند باعث ضرر کاربران شود.
 فشــار روانی و تصمیمات هیجانی؛ دسترسی فوری به بازار 
و تغییرات قیمت لحظه ای ممکن اســت منجر به تصمیمات 

عجولانه و هیجانی شود که نتیجه  آن ضررهای مالی است.
 خالی فروشــی طلا؛ به وضعیتی اشاره دارد که در آن یک 
شخص یا کسب و کار طلا را به صورت آنلاین می فروشد، اما 
در واقع هیچ طلا واقعی ای برای ارائه ندارد. این اقدام ممکن 
است با هدف کلاهبرداری و به دست آوردن پول از مشتریان 
صورت گیــرد. در برخی از اپلیکیشــن های خرید و فروش 
طــلا، کلاهبرداران به گونه ای عمــل می کنند که کاربران را 
بــا وعده های جذاب و قیمت های پایین ترغیب به خرید طلا 
می کنند، در حالی که به طور واقعی هیچ کالایی وجود ندارد.

 کلاهبــرداری مالی؛ خالی فروشــان می تواننــد مبلغ قابل 
توجهی از خریــداران دریافت کنند و هیچ کالایی را تحویل 
ندهند، که به از دست رفتن سرمایه کاربران منجر می شود.

 از بین رفتن اعتماد؛ تکرار این گونه کلاهبرداری ها می تواند 
باعث بی اعتمادی به اپلیکیشــن های معتبر شــود و موجب 

دوری افراد از خرید و سرمایه گذاری در طلا گردد.
 مســائل قانونــی؛ خالی فروشــی طــلا نه تنهــا به ضرر 
ســرمایه گذاران اســت، بلکه می تواند باعث ایجاد مشکلات 
قانونی برای کلاهبرداران نیز شــود. با این حال، بسیاری از 
خریداران ممکن اســت در این بین متضرر شــوند و نتوانند 

حقوق خود را پیگیری کنند.
 تجربیات منفی مشتریان؛ کاربران ممکن است با تجربیات 
منفی از خرید مواجه شوند که این موضوع می تواند به آسیب 

به سلامت روانی و مالی آن ها منجر شود.
 انتخــاب اپلیکیشــن های معتبر؛ قبل از خریــد، حتماً از 
معتبر بــودن اپلیکیشــن اطمینان حاصل کنید. بررســی 
 تاریخچه، نظرات کاربران و تأییدیه های لازم می تواند به شما 

کمک کند.
 پرسش و تحقیق؛ قبل از انجام هر خرید، سوالاتی را درباره 
نحوه کارکرد و شــرایط خدمات اپلیکیشــن بپرسید. افراد 
می توانند از تجربیات دیگران استفاده کنند و اطلاعات لازم 

را جمع آوری کنند.
 اســتفاده از روش هــای پرداخت معتبــر؛ از پرداخت های 
ایمن و مطمئن اســتفاده کنید. برخی از روش های پرداخت 
 امکان پیگیری و برگشــت مبلغ را در صورت بروز مشــکل 

فراهم می کنند.
 مشــاهده موجــودی فیزیکــی؛ در صــورت امــکان، از 
اپلیکیشن هایی اســتفاده کنید که امکان مشاهده موجودی 
فیزیکی طلا را فراهم می کنند یا به شــما اجازه می دهند تا 

کالا را بررسی کنید.
 گــزارش به مقامــات مربوطه؛ در صورت مشــکوک بودن 
به خالی فروشــی، اطلاعات مربوطه را بــه مقامات قانونی یا 
ســازمان های مربوطه گزارش دهید تا دیگــران را از چنین 

خطراتی آگاه کنید.
خالی فروشــی طلا یکی از خطرات قابــل توجه در بازارهای 
آنلاین سرمایه گذاری اســت. آگاهی از این خطرات و اتخاذ 
روش های پیشــگیرانه می تواند به کاربران در کاهش ریسک 
و حفظ ســرمایه های خود کمک کند. آنچه که مسلم است 
در ایــن میــان وزارت صمت،بانک مرکــزی، اتحادیه طلا و 
جواهر باید آموزش ها و هشــدارهای لازم را به شــهروندان 
بدهند و ازطرف دیگر نظارت شــدید را بر این اپلیکیشن ها 
 زیــاد کنند تــا بازهــم شــاهد فاجعه های کلاهبــرداری 

در روز روشن نباشیم.

نکته سنج!

رییس مجلس شــورای اسلامی با تاکید بر اینکه باید امت 
اســلامی ید واحده باشــند، گفت: امروز ما باید در کشور 
اسلامی وحدت و یکپارچگی و همدلی و همراهی را ببینیم 
و روز به روز مســتحکم تر باشیم. بیش از هر زمان دیگری 

نیاز به وحدت در سطوح مختلف داریم.
محمدباقــر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی روز 
چهارشــنبه در دیدار علمای اهل ســنت گفت: عید سعید 
مبعث، توحید و عدالت را تا ابدیت برای بشریت به ارمغان 
آورد. توحیــدی که روش زندگی ما برای بشــریت بوده و 
عدالت نیز فلسفه بعثت است. رییس مجلس با بیان اینکه 
انقلاب اسلامی مدیون شهدا و امام شهدا است، گفت: امام 
راحــل چیزی جز برای خــدا کلام خدا نگفت و جز در راه 
خدا گامی برنداشت. وی افزود: ما ادامه دهنده آن بخش از 
مسیر بعثت هســتیم که در مقابل ظلم ایستاده و به حول 
و قوه الهی تا آخر می ایســتیم. حتما انقلاب اســلامی تا 
آخرین نفس در مقابل ظلم و ســتم خواهد ایســتاد و این 
وظیفه همه ما در امت اسلامی است و شیعه و شنی ندارد.
قالیباف با بیان اینکه ۸۰ سال ظلم بر ملت فلسطین حاکم 
شــده اســت، گفت: یک روزی امام )ره( تــلاش می کرد 
فلســطین موضوع اول جهان باشد و امروز به برکت انقلاب 
و خون شــهدا و اخلاق امت اسلامی و مردم، فلسطین یک 
موضوع جهانی شده و بشریت و پیروان حضرت مسیح )ع( 

هم در اقصی نقاط دنیا دنبال مبارزه با این ظلم هستند.
قالیباف با اشــاره به ایجاد داعش توسط آمریکا گفت: همه  
دیدیــم داعش را پایه گذاری کرده و چه قتل ها و جنایات 

انجام دادند. ما مدیون امت اســلام هستیم که مقابل این 
توطئه ها ایستادند.

رییس مجلس بیان کرد: حوادث فلسطین و لبنان و جنایت 
رژیم صهیونیســتی و عواملشــان مثل داعش و گروه های 
تکفیری نشان داد که چگونه شیعیان و اهل سنت کنار هم 
می ایستند. این حوادث نشان داد که شیعیان و اهل سنت 
نه تنها برادر یکدیگر هســتند که در دفاع از هم، امنیت و 

وحدت و یکپارچگی برای هم جان هم می دهند.
وی افزود: تردید نکنید هر فردی که از اهل تشــیع و اهل 
سنت باعث تفرقه در امت اسلامی شود، طرفدار جبهه باطل 
و شــیطانی است. کســی که دل در گرو قرآن و اهل بیت 
دارد، می دانــد وحدت در جبهه و امت اســلامی مهم ترین 
وظیفه و شــرط اول هر کار و اقدام اســت. مطمئن باشید 
مسئولان در نظام مقدس جمهوری اسلامی این موضوع را 

از وظایف خود می دانند و در این مسیر گام برمی دارند.
رییس مجلــس در ادامه با بیان اینکه موضوعات اقتصادی 
یکی از چالش های جدی ما در کشــور است، گفت: امروز 
یکی از چالش های جدی ما در کشــور مشکلات اقتصادی 
است، با صراحت می گویم حتماً تحریم های ظالمانه آمریکا 
که خلاف همه قوانین بین المللی اســت برای ما مشکلاتی 
دارد؛ اما باید به این نکته نیز توجه شــود که ما توانستیم 
بــا قابلیت هــا و روش هایی که انقلاب و دفــاع مقدس به 
ما آموخت، بخشــی از این مشــکلات را با همان روحیه و 
فرهنــگ تلاش مجاهدانه پیش می بریــم. وی تاکید کرد: 
ریشــه اصلی نابسامانی های اقتصادی دور نگهداشتن مردم 
از اقتصاد اســت لذا باید در بخش های دولتی برای حضور 
مردم در عرصه های اقتصادی تسهیل گری می کردیم که نه 
تنها این کار صورت نگرفت بلکه مانع تراشی در طول زمان 

خواسته و ناخواسته اتفاق افتاد.
رییس مجلس با اشــاره به نمایشــگاه پیشگامان پیشرفت 
گفت: رهبر انقلاب در بازدید از این نمایشگاه مجددا برای 
چندمیــن بار بر حضور بخش خصوصــی و بخش مردمی 
در میدان اقتصاد تاکید داشــتند چرا که ما به توان فکری 
و قــدرت تحــول و خلاقیت هــای آن در تمــام بخش ها 
 نیازمندیم. قالیباف افزود: با کالابــرگ الکترونیکی فاصله 
تورم و افزایش درآمد اقشــار کم برخــوردار را در کالاهای 
اساســی جبران خواهیم کرد به طوری کــه در نوبت اول 
بتوانیم ۱۲ کالای مهم و اساســی زندگــی مردم را تامین 
کرده تا تورم آنها بیش از افزایش حقوق سالیانه آنها نباشد.

وی با اشاره به اهمیت موضوع مسکن گفت: با اجرای قانون 
تحولی مسکن می توان تحولی در این حوزه را رقم زد.

قالیبــاف با بیــان اینکه بحث بازارچه هــای مرزی یکی از 
موضوعات جدی و اساســی اســت، گفت: رویکرد دولت و 
مجلس توجه بــه بازارچه های مرزی اســت لذا به  دنبال 
توســعه بازارچه های مرزی هســتیم. اخیرا هم دوســتان 
سفری به پاکستان و وزیر خارجه هم سفری به افغانستان 
داشتند. لذا بازارچه ها در مرز پاکستان و شمال غرب توسعه 
پیدا می کند و بازارچه هــای مرزی یکی از اولویت های ما 
با همســایگان در رابطه با تجارت اســت. رییس مجلس با 
بیان اینکه موضوع بهداشت و آب شرب روستاها و مناطق 
محــروم را بــا جدیت پیگیــری می کنیــم، گفت: تلاش 
می کنیم اقدامات قرارگاه امام حســن )ع(، برای تامین آب 

شرب روستاهای مرزی به طور جدی ادامه پیدا کند.
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قالیباف در دیدار علمای اهل سنت: 

بیش از هر زمان دیگری نیاز به وحدت داریم

ســخنگوی شــورای نگهبان از تاییــد اصلاحات بخش 
اول لایحــه  بودجــه ســال ۱۴۰۴ کل کشــور بجــز 
موارد اصرار شــده از ســوی مجلس شــورای اسلامی 
 بــرای اظهارنظــر مجمع تشــخیص مصلحــت نظام، 

خبرداد.
هادی طحان نظیف عضو حقوقدان و سخنگوی شورای 
نگهبان در حســاب کاربری خود در شــبکه اجتماعی 

ایکس نوشت:
»اصلاحات مجلس شــورای اسلامی جهت رفع ابهامات 
و ایرادات شــورای نگهبان نســبت به بخش اول لایحه 
 بودجه ســال ۱۴۰۴ کل کشــور )بجز موارد اصرار شده 
برای اظهارنظر مجمع تشخیص مصلحت نظام(، پس از 
بررسی در شورای نگهبان، مغایر با موازین شرع و قانون 

اساسی شناخته نشد.«

سخنگوی شورای نگهبان:
 بخش اول لایحه  بودجه سال ۱۴۰۴ کل کشور 

به تایید شورای نگهبان رسید
جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: 

روند دشمنی آمریکا همواره رو به افزایش بوده است.
سردار علی فدوی در اجلاســیه شهدای اطلاعات سپاه 
و مراســم بزرگداشت سالروز شــهادت سرلشکر حسن 
باقــری، اظهار داشــت: نیروهای اطلاعــات و عملیات 
اول بــه اطلاعات کامل می رســیدند و پس از اطمینان 
کامل عملیات را اجرایی می کردند. نیروهای اطلاعات و 

عملیات بارها شناســایی می رفتند در حالی که عراقی ها 
حضور داشــتند. وی ادامه داد: این مرحله بســیار مهم 
اســت که شما باور کنید حرف خدا درست است و طبق 
آن عمــل کنید. وی با بیان اینکه وقتی دشــمنی رو به 
افزایش اســت باید کارهای بیشــتری انجام داد، گفت: 
تهدیــدات آمریکا ســال های بعد انقلاب بــه تهدیدات 

بالاتری افزایش پیدا کرد.

سردار فدوی: 
 روند دشمنی آمریکا همواره رو 

به افزایش بوده است

فرمانــده نیروی دریایی ارتــش گفت: جبهه کفر بارها و بارها شکســت از 
مقاومت را تجربه کرده بود، اما این بار شان و شخصیت شان بیش از گذشته 
شکسته شد چون در جنگ غزه با همه عده و عُده خود وارد صحنه شدند و 

در برابر جبهه مقاومت شکست خوردند.
امیر دریادار شــهرام ایرانی در گفت وگویی در حاشیه دیدار دیدار مسئولان 
نظام و ســفرای کشورهای اســلامی با رهبر انقلاب در پاسخ به این پرسش 
کــه پیروزی جبهه مقاومت در غزه و لبنان چه درســی برای ایران و جهان 
اســلام دارد، گفت: حرکت مردم در فلسطین و غزه موجب پیروزی مطلق 
مقاومت شــد. اهمیت این اتفاق حمایت همــه جانبه جبهه کفر از جنایات 

رژیم صهیونیستی است.
وی ادامــه داد: جبهه کفر بارها و بارها شکســت از مقاومت را تجربه کرده 
بود، اما این بار شــان و شخصیت شان بیش از گذشته شکسته شد چون در 
جنگ غزه با همه عده و عُده خود وارد صحنه شدند و در برابر جبهه مقاومت 
شکست خوردند. فلسطینی ها دست شان در مبارزه با رژیم اشغالگر خالی بود 
و این بار نیز دست شان چندان پر نبود، اما باز بر جبهه کفر پیروز شدند. پیام 
این پیروزی و بازگشــت مردم به این شهر حاوی این است که »یاد بگیریم 
در هیچ شــرایط و صحنه ای گرفتار خودباختگی نشویم و زیر پرچم ولایت 
پیش برویم و شک نداشته باشیم که پیروزی با مسلمانان و مومنان است.« 
وعده خدا در قرآن است. فرمانده نیروی دریایی ارتش ادامه داد: اگر چه آمار 
جمعیتی مسلمانان جهان به نسبت جبهه غیر مسلمانان کمتر است، اما اگر 

خودباخته نشوند، خداوند کمک می کند تا پیروز شوند.

امیر ایرانی: 
بیانــات رهبرانقلاب درباره مذاکره توســط برخی به عنــوان »مجوز مذاکره« پیروزی حتمی است

 تعبیر شــده اســت اما بررســی دقیق تر این بیانات فهم دیگــری را به ذهن 
متبادر می کند.

بــه گزارش فارس، رهبر انقلاب دیروز در ســخنرانی خود بیاناتی در خصوص 
تبیین ابعاد مذاکره با دشــمن داشتند. ایشــان فرمودند: »اینها همیشه پشت 
لبخندهای دیپلماســی پنهان اســت؛ پشــت لبخندهای دیپلماسی، این جور 
دشــمنی ها، این جور کینه ها، این باطن خبیث، پنهان است. چشمانمان را باز 
ة«  کنیم: وَ فَهماً فی خَلقِک . چشــمانمان را باز کنیم؛ »تسُِــرّونَ الِیَهِم باِلمَوَدَّ
نباشیم. حواسمان باشد که با چه کسی مواجهیم، با چه کسی معامله می کنیم، 
با چه کسی داریم حرف می زنیم؛ این را بدانیم. انسان وقتی که طرف خودش 
را شــناخت، ممکن اســت معامله هم بکند امّا می فهمد که چه کار باید بکند. 
باید بشناسیم، بدانیم.«فهم این بخش از بیانات رهبر انقلاب رامی توان از چند 

بعد بررسی کرد:

مجوز مذاکره یا شرایط مذاکره؟!
اساســاً موضوع جلسه تبیین ماجرا اســت و درباره مجوز یا عدم مجوز سخن 
گفته نمی شود. رهبر انقلاب شرایط را تشریح می کنند. در اصل، سؤال درستی 
که باید طرح کرد این اســت که آیا بر اساس بیان رهبر انقلاب شرایط مذاکره 
وجود دارد یا خیر؟رهبر انقلاب در تشریح شرایط مذاکره یک اصل مهم را اعلام 
می کنند و آن اینکه شرط اصلی در مذاکره، »شناخت« طرف مقابل است. آنجا 
که ایشــان می فرماید »حواسمان باشــد که با چه کسی مواجهیم و ...«. سؤال 
اینجاســت که آیا حامیان مذاکره اساساً طرف مقابل را می شناسند؟ بر اساس 
بیانات رهبر انقلاب در شــرایطی که این شــناخت وجود داشته باشد »ممکن 

است« معامله ای هم شکل بگیرد.
کســانی که تا دیروز امضای وزیر خارجه آمریکا را تضمین برجام می دانستند 
و اطمینان می دادند که اگر آمریکا بخواهد هم نمی تواند از برجام خارج شــود، 
پاسخشان در برابر وضعیت فعلی برجام چیست؟ آیا می توانند ادعا کنند آمریکا 
و غرب را می شناسند؟ آیا اکنون که طرف مقابل مدام ایران را تهدید به اجرای 
مکانیســم ماشــه می کند متولیان برجام چه پاسخی دارند؟ مهم ترین علامت 
ســؤال در »شــناخت« حامیان مذاکره از طرف مقابل است.زمانی که شرایط 
مذاکره وجود نداشــته باشــد ســخن گفتن از مجوز مذاکره هم بی معنا است 
و اساســاً موضوع بیانات رهبر انقلاب نبوده اســت. اما برخی بی توجه به اصل 

مسئله در تلاش اند خط تحریف سخنان رهبری را در پیش گیرند.

چرا تحریف شکل میگیرد؟
روح و مغــز و کل بیانــات رهبر انقلاب در تبیین شــرایط جهــان و خباثت 
دشمن است. چگونه می شــود که بعد از این همه تشریح مسئله و نشان دادن 
واقعیت طرف جنایت کار غربی، برخی در داخل بتوانند از این ســخنان تعابیر 
نزدیک به مجوز مذاکرات اســتخراج کنند؟ دســتگاه عریض وطویل رسانه ای 
دشــمن مترصد فرصت اســت تا بتواند از هر بهانه ای زمینه های شکل گیری 
مذاکرات را فراهم ســازد. همان جریانی که پیش تر سخنان رئیس جمهور در 
آمریــکا را پیش از انتشــار کامل تغییر دادند و از تردیدهای آقای پزشــکیان 
درباره مذاکره، »التماس به مذاکره« ســاختند اکنــون در تلاش اند از تبیین 
و روشــنگری رهبر انقلاب، مجوز مذاکره تولید کننــد. البته برخی جریانات 
 داخلی نیز که ســاده انگارانه با مســئله مواجه شدند در ضریب خوردن مسئله 

بی تقصیر نبودند.

آیا مجوز مذاکره صادر شده است؟

همتی از اســتیضاح اســتقبال کرد البته گفا موضوع اافزایش قیمت ارز به اوربط 
ندارد، ظریف نیز درباره شــکایت نمایندگان از او گفت؛ شکایت حقشان است و 

عراقچی گفت که هیچ پیام مشخصی از آمریکا دریافت نکرده ایم. 
اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه جلسه دیروز دولت در حیاط پاستور با حضور 
در جمع خبرنگاران به پرســش های آنها پاســخ دادند. رئیس جمهور مســعود 
پزشــکیان در جمع خبرنگاران در پاسخ به پرسشــی درباره احتمال انجام سفر 

خارجی در آینده نزدیک، گفت: به اینزودی سفر خارجی نخواهم داشت.
محمدجواد ظریــف معاون راهبردی رئیس جمهور به طرح شــکایت نمایندگان 

مجلس شورای اسلامی از وی واکنش نشان داد.
وی در پاســخ به این پرسش که واکنش وی به طرح شکایت نمایندگان مجلس 

شورای اسلامی از او چیست گفت؛ این حق نمایندگان است که شکایت کنند.
عباس عراقچی وزیر امور خارجه نیز درباره ســفر اخیر به افغانســتان و احتمال 
انتقال پیامی از آمریکا به ایران گفت؛ در این ســفر موضوع اتباع افغان در ایران، 
امنیت مرزها، امنیت شیعیان در داخل افغانستان، امنیت تجارت، موضوع قاچاق 
مواد مخدر، وجود گروه های تروریستی، موضوع حقابه از جمله موارد مطرح شده 
در این سفر در گفت وگو با دولت مستقر در افغانستان بود. این موارد چالش های 
مهمی اســت که باید درباره آن گفت وگو و تعامل با دولت مســتقر در افغانستان 
انجام دهیم و این یک ضرورت است. عراقچی همچنین تأکید کرد: تاکنون هیچ 

پیام مشخصی از آمریکا دریافت نکرده ایم و پیامی هم ارسال نشده است.
ســیدرضا صالحی امیری وزیر میراث فرهنگی و گردشگری خبر داد که بر اساس 
توافــق صورت گرفته برای لغــو روادید و همکاری هــای دو جانبه بین ایران و 
تاجیکســتان پیش بینی می شــود تا در آینده نزدیک شــاهد تحولی در روابط 
گردشــگری بین دو کشــور باشــیم. وی افزود: ما توافق کردیم با لغو روادید و 
همکاری هــای دو جانبه این را به ۱۰۰ هزار نفر برســانیم. ان شــاءالله در آینده 
نزدیک شاهد تحولی در روابط گردشگری بین ایران و تاجیکستان خواهیم بود.

محمدرضــا ظفرقندی وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی اعلام کرد که 
ظرفیت دانشجویان رشته های پزشکی در سال ۱۴۰۴ افزایش نمی یابد.

وی با این توضیح که ظرفیت ۱۶ هزار نفری جذب دانشــجویان در رشــته های 
پزشــکی در سال ۱۴۰۴ براساس مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی افزایش 
پیدا نمی کند، گفت: طبق این مصوبه امســال )۱۴۰۳( آخرین ســالی است که 
ظرفیت جذب دانشــجویان در رشته های پزشــکی افزایش یافت و از سال آینده 

دیگری چنین اتفاقی نمی افتد.
ظفرقنــدی همچنین با اعــلام اینکه قیمت برخی داروهــای تزریق و پمادها به 
دلیــل به صرفه نبودن تولید در کارخانجات تولید دارو، افزایش یافت، گفت: این 
کارخانه ها توان تولیدشــان را به دلیل بالا رفتن هزینه های تولید از دســت داده 

بودند. ما برای جلوگیری از کمبود در بازار با افزایش داروها موافقت کردیم.
پیمان جبلی رئیس ســازمان صداوســیما درباره بازداشــت خبرنگار محلی این 
سازمان در غزه توضیحاتی ارائه کرد و گفت: خبرنگار محلی صداوسیما در غزه بود 
که چندین ماه قبل بازداشت شده بود. متوجه شدیم محل بازداشت این خبرنگار 

در سرزمین های اشغالی بوده است. او خبرنگار محلی است و ایرانی نیست.
فاطمه مهاجرانی ســخنگوی دولت در پاســخ به پرسشی درباره ارائه گزارشی از 
دولت درباره موضوع قرارداد کرســنت، گفت؛ این امر بــا رعایت تمام جوانب و 
ملاحظات که البته به معنای پنهان کردن چیزی از مردم نیست، ارائه خواهد شد.
علیرضا زاکانی شــهردار تهران با اشاره به اینکه انتقال پایتخت ۱۰ ها سال است 

که دنبال می شــود، افزود؛ به نظر من امکانات آن وجود ندارد. ثانیا ملحق های 
بعدی که باید از طریق آن این کار انجام شود و صرفه و صلاح کل کشور در نظر 
گرفته شود، اکنون محل تامل است. من معتقد هستم بهترین کاری که می توان 
انجام داد این اســت که مجموعه مراکز دولتی و خدمت دهنده در یک نقطه ای  

در اطراف تهران مانند جنوب تهران تجمیع شود یا جای دیگر. 
عبدالناصر همتی وزیر امور اقتصادی و دارایی نیز با تاکید بر حق نمایندگان برای 
طرح استیضاح، از آمادگی خود برای پاسخ به نمایندگان در جلسه هفته بعد خبر 
داد. وی همچنین در پاسخ به پرسشی در باره افزیش قیمت دلار و ارز گفت، این 

مسئله به من ربطی ندارد از آقای فرزین بپرسید!
زهرا بهروزآذر معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور بهخشــونت علیه زنان در 
شهرستان ها اشــاره کرد و آن را ناراحت کننده دانست و گفت؛ هر یک خشونت 
علیه زنان در شهرســتان ها ناراحت کننده اســت،  خصوصا که تعداد آنها بالا هم 
باشد. ما در دولت به صورت جدی خشونت علیه زنان را دنبال می کنیم علاوه بر 
آن با تصمیم رییس ســازمان بهزیستی کشور مراکز مشاوره و اورژانس اجتماعی 
در همه شــهرها تشکیل می شود  تا از خشونت علیه زنان و دختران در شهرها و 

روستا کاسته شود.
احمــد دنیامالی وزیــر ورزش و جوانان با تاکید بر اینکه برای ما مهم اســت که 
باتوجه به شرایط فراهم شده، میزبانی مسابقات قاره ای و جهانی را بگیریم، افزود: 
این دوره از مسابقات  که در سمنان در حال برگزاری است، سی و سومین دوره 
مسابقات بین المللی بدمنیتون است که حدود ۲۰۰ نفر از کشورهای مختلف از 

حدود ۱5 کشور در این دوره از مسابقات حضور دارند.
ســید حمید پورمحمدی رئیس ســازمان برنامه و بودجه در پاســخ به ســوالی 
دربــاره کاهش بودجه وام ازدواج، تصریح کــرد: بودجه وام ازدواج کاهش نیافته 
اســت. بانک مرکزی و مجلس بر تخصیص ۲۷5 هزار میلیارد تومان تســهیلات 

قرض الحسنه به توافق رسیدند.

حاشیه های جلسه هیئت دولت

به همتی ربطی ندارد، شکایت حق 
نمایندگان است، پیامی از  آمریکا نداشتیم

فرهاد خادمی


